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Pani Beata Kumanek przysÅ‚aÅ‚a mi kolejne przemyÅ›lenia. ZatytuÅ‚owaÅ‚a je "Aukcji i piÄ™kna
Bambina". Ja bym to raczej nazwaÅ‚ - dmuchanie na zimne. A chodzi o
wiarygodnoÅ›Ä‡ polskiej paÅ„stwowej hodowli koni arabskich i odbudowanie wiarygodnoÅ›ci aukcji
Pride of Poland. A pokusy sÄ…, bo sytuacja finansowa stadnin, zwÅ‚aszcza janowskiej, jest kiepska.
Przypominjmy - SK Janów Podlaski ma startÄ™ finansowÄ… 1,5 mln zÅ‚!JeÅ›li jednak
przyszÅ‚oroczna aukcja ma byÄ‡ ponownie uczciwa, powaÅ¼na i ma byÄ‡ powrotem do poziomu
znanego sprzed 19 lutego 2016 roku, nie moÅ¼na pokusom ulegaÄ‡.Przychylam siÄ™ do
dmuchania na zimne w wykonaniu pani Kumanek. A szczegóÅ‚y - poniÅ¼ej.Marek Szewczyk

Aukcja i piÄ™kna Bambina ZakoÅ„czona juÅ¼ aukcja PRIDE OF POLAND 2018 przyniosÅ‚a jedno
wydarzenie, o którym maÅ‚o siÄ™ mówi. Chodzi jednak o sprawÄ™ bardzo istotnÄ… z punktu
widzenia kolejnych aukcji oraz zasad sprzedawania przez stadniny paÅ„stwowe swoich najlepszych
koni. OtóÅ¼ aukcjoner, Marek Grzybowski, wielokrotnie  sygnalizowaÅ‚ kupcom, iÅ¼ klacze z
oferty Pride of Poland 2018 bÄ™dÄ… dla nich dostÄ™pne jedynie w trakcie tej imprezy. Po aukcji,
zakup tych klaczy &bdquo;ze stajni&rdquo; nie bÄ™dzie moÅ¼liwy, gdyÅ¼ zasilÄ… hodowlÄ™
macierzystych stadnin (do czasu ewentualnego ponownego ich zgÅ‚oszenia do kolejnej aukcji). Nie
cytujÄ…c juÅ¼ sÅ‚ów Marka Grzybowskiego, dodam oczywistÄ… oczywistoÅ›Ä‡, Å¼e forma
sprzedaÅ¼y aukcyjnej najlepszych koni arabskich jest jedynÄ… uczciwÄ… i w peÅ‚ni
transparentnÄ… formÄ… sprzedaÅ¼y. Wszelka ich sprzedaÅ¼ z wolnej rÄ™ki powoduje znane z
niedawnej przeszÅ‚oÅ›ci sytuacje, Å¼e nie wiemy, za ile koÅ„ zostaÅ‚ sprzedany i w jakich
okolicznoÅ›ciach. Fakt, iÅ¼ to waÅ¼ne stwierdzenie padÅ‚o z ust Marka Grzybowskiego, nie
podlega Å¼adnej dyskusji. Wszyscy uczestnicy Pride of Poland 2018 mogli je usÅ‚yszeÄ‡. Czy
siÄ™ to komuÅ› podoba czy nie, dalsze powodzenie aukcji Pride of Poland wymaga, by te
brzemienne w konsekwencje sÅ‚owa aukcjonera traktowaÄ‡ powaÅ¼nie. Co to oznacza? A wiÄ™c
po pierwsze to, Å¼e Bambina nie zostanie sprzedana po aukcji &bdquo;ze stajni&rdquo;. 
Umieszczenie tej klaczy na liÅ›cie aukcyjnej budziÅ‚o wiele kontrowersji i liczne byÅ‚y gÅ‚osy, Å¼e
nie powinna zostaÄ‡ wystawiona na sprzedaÅ¼. NiezaleÅ¼nie od tych gÅ‚osów, Bambina staÅ‚a
siÄ™ &bdquo;lokomotywÄ…&rdquo; aukcji. Jednak gdy przyszÅ‚o co do czego, licytacja tej
cudownej klaczy zakoÅ„czyÅ‚a siÄ™ na kwocie 60 tys. euro. Bambina zeszÅ‚a wiÄ™c z ringu
niesprzedana. Jak mniemam, sÄ… osoby zainteresowane kupnem tej klaczy &bdquo;ze
stajni&rdquo;, liczÄ…c zapewne na to, Å¼e cena bÄ™dzie korzystniejsza niÅ¼ podczas aukcji.
Jednak jak rozumiem, Bambina nie jest obecnie na sprzedaÅ¼ i pozostanie w hodowli janowskiej
stadniny. Mnie osobiÅ›cie bardzo cieszyÅ‚by taki obrót sprawy.  ZakÅ‚adajÄ…c, iÅ¼ klacze z oferty
aukcji gÅ‚ównej nie bÄ™dÄ… sprzedawane po aukcji &bdquo;ze stajni&rdquo;, oczekiwaÄ‡
naleÅ¼y, iÅ¼  oferta aukcyjna Pride of Poland nie bÄ™dzie odtÄ…d juÅ¼ tak rozbudowana jak w
przeszÅ‚oÅ›ci, kiedy oferowano 30 klaczy i 1 ogiera w aukcji gÅ‚ównej i drugie tyle w aukcji Summer
Sale. Wielu znawców powtarza, Å¼e Å›wiatowy rynek koni arabskich jest obecnie przesycony. W tej
sytuacji ma sens, jak sÄ…dzÄ™, ograniczenie oferty aukcji gÅ‚ównej do 11-12 starannie
wyselekcjonowanych klaczy z najwyÅ¼szej póÅ‚ki, czyli crème de la crème. JeÅ›li nie osiÄ…gnÄ…
ceny minimalnej, schodzÄ… z ringu niesprzedane i pozostajÄ… w hodowli danej stadniny
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paÅ„stwowej, przynajmniej do kolejnej aukcji. DziÄ™ki temu potencjalni kupcy bÄ™dÄ… wiedzieÄ‡,
Å¼e albo kupiÄ… upatrzonego konia na aukcji, albo dany koÅ„ umyka im sprzed nosa. Å»aden
poaukcyjny ukÅ‚ad z taÅ„szÄ… cenÄ… &bdquo;ze stajni&rdquo; nie bÄ™dzie moÅ¼liwy. Takie
postawienie sprawy z pewnoÅ›ciÄ… oÅ¼ywi licytacjÄ™ i spowoduje wzrost cen na polskie konie
arabskie z paÅ„stwowych stadnin. Albo kupujesz na aukcji, albo nie kupujesz wcale. CaÅ‚a sprawa
ma jeszcze jeden waÅ¼ny kontekst, o którym wspomina siÄ™ tu i ówdzie, lecz nic z tego nie
wynika. OtóÅ¼ paÅ„stwowe stadniny koni arabskich muszÄ… wreszcie zmieniÄ‡ formÄ™
prawnÄ…, aby nie byÄ‡ uzaleÅ¼nione od osiÄ…gania dodatniego wyniku finansowego na koniec
kaÅ¼dego roku. PaÅ„stwowe stadniny koni arabskich nie mogÄ… byÄ‡ traktowane jak
przedsiÄ™biorstwa handlowe ze wzglÄ™dów, których nikomu tÅ‚umaczyÄ‡ nie trzeba. Wówczas
aukcja Pride of Poland stanie siÄ™ najlepszÄ… wizytówkÄ… polskiej hodowli koni arabskich, nie
zaÅ› okazjÄ… by za wszelkÄ… cenÄ™ pozyskaÄ‡ &bdquo;zastrzyk&rdquo; finansowy dla stadniny,
nawet kosztem wyprzedaÅ¼y koni. PrzestaÅ„my teÅ¼ ciÄ…gle odnosiÄ‡ uzyskiwane ceny do
rekordowej ceny za PepitÄ™ z 2015 roku, bo takie porównania sÄ… pozbawione sensu.  Dopiero za
rok odbÄ™dzie siÄ™ jubileuszowa, piÄ™Ä‡dziesiÄ…ta aukcja Pride of Poland, lecz juÅ¼ teraz
trzeba o niej myÅ›leÄ‡ by zapewniÄ‡ godnÄ… organizacjÄ™ i oprawÄ™ tej wyjÄ…tkowej imprezy.
Minister rolnictwa, Jan Krzysztof Ardanowski, winien wiÄ™c jak najszybciej zrealizowaÄ‡ swoje
zapowiedzi o powoÅ‚aniu nowej rady ds. hodowli koni, jak równieÅ¼ powoÅ‚aÄ‡ wreszcie na
stanowiska staÅ‚ych, a nie tymczasowych, prezesów stadnin w Janowie Podlaskim i MichaÅ‚owie, i
to niekoniecznie w drodze konkursu. W kontekÅ›cie aukcji chodzi o to, by w atmosferze
ustabilizowanej sytuacji organizacyjno-kompetencyjnej oraz przychylnoÅ›ci caÅ‚ego Å›rodowiska
&bdquo;arabiarzy&rdquo; przystÄ…piÄ‡ do przygotowaÅ„ zwiÄ…zanych z kolejnÄ… aukcjÄ…,
której nie moÅ¼na juÅ¼ zawaliÄ‡. UwaÅ¼am, Å¼e z korzyÅ›ciÄ… dla sprawy byÅ‚oby równieÅ¼
wÅ‚Ä…czenie Marka Grzybowskiego do tychÅ¼e przygotowaÅ„. Na ten moment pozostaje pytanie:
na ile prezesi paÅ„stwowych stadnin koni arabskich przychylÄ… siÄ™ do zdania Marka
Grzybowskiego, iÅ¼ nie bÄ™dzie sprzedaÅ¼y z wolnej rÄ™ki niesprzedanych koni aukcyjnych.
Przy okazji polecam uwadze tekst Marka Grzybowskiego na stronie http://konsprawapolska.pl
zatytuÅ‚owany &bdquo;Holding, czyli jak to byÄ‡ powinno&rdquo;. NajwyÅ¼szy bowiem czas
podjÄ…Ä‡ wreszcie powaÅ¼nÄ… dyskusjÄ™ na temat przyszÅ‚oÅ›ci paÅ„stwowej hodowli koni w
Polsce.Beata Kumanek  
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